
 

  
 

 

          ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

           VІІ скликання 
 

              П Р О Т О К О Л 

 

16 травня   2019  року                    м. Черкаси                                              № 29 

 

засідання  постійної  комісії  обласної 

ради з питань освіти, науки, культури,  

молодіжної  політики  та  спорту 
 

Всього членів комісії – 6 
 

ПРИСУТНІ – 4: 

голова постійної комісії – Доманський В. М. 

секретар постійної комісії – Ковбоша О. Р. 

члени комісії: Кашко О.М., Озірний О.А.     
 

ВІДСУТНІ – 2: Веретільник В.В., Коваленко В. М.  
 

Запрошені (список додається). 

В засіданні взяв участь  Тарасенко В.П. –  перший заступник голови обласної 

ради. 
 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

 1. Про клопотання щодо нагородження Грамотою Верховної Ради України 

Григора Олега Олександровича 

Доповідає: 

Бреус  

Ольга Володимирівна 

- начальник організаційного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

 2. Про клопотання щодо присудження щорічної  Премії  Верховної Ради 

України Петренко Любові Миколаївні  

Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і 

науки облдержадміністрації 
 

 3. Про звіт за 2018 рік із проведення моніторингу виконання Плану 

реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 - 2020 роки  

Доповідає: 

Стеценко  

Василь Борисович 

- заступник директора начальник – управління 

інвестицій, міжнародного співробітництва та 

регуляторної політики Департаменту 

регіонального розвитку облдержадміністрації 
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 4. Про розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до 

2027 року та планів її реалізації  

Доповідає: 

Стеценко  

Василь Борисович 

- заступник директора начальник – управління 

інвестицій, міжнародного співробітництва та 

регуляторної політики Департаменту 

регіонального розвитку облдержадміністрації 
 

 5. Про хід виконання рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-4/VIІ "Про 

Програму розвитку фізичної культури і спорту в області на 2016 - 2020 роки"  

Доповідає: 

Зеленський 

Максим Васильович 
 

- начальник управління у справах сім’ї, молоді 

та спорту облдержадміністрації  

 6. Про внесення змін до рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-4/VIІ 

"Про програму розвитку фізичної культури і спорту в області на 2016 - 2020 

роки"  

Доповідає: 

Зеленський 

Максим Васильович 
 

- начальник управління у справах сім’ї, молоді та 

спорту облдержадміністрації  

 7. Про  внесення змін у додаток до обласної Програми оздоровлення та 

відпочинку дітей на 2016 - 2020 роки  

Доповідає: 

Зеленський 

Максим Васильович 
 

- начальник управління у справах сім’ї, молоді 

та спорту облдержадміністрації  

 8. Про хід виконання рішення обласної ради від 02.03.2017 № 12-2/VIІ 

"Про Програму національно-патріотичного виховання дітей та молоді 

Черкаської області на 2017 - 2020 роки"  
Доповідає: 

Зеленський 

Максим Васильович 

- начальник управління у справах сім’ї, молоді 

та спорту облдержадміністрації  

 9. Про внесення змін у додаток 2 до програми національно-патріотичного 

виховання дітей та молоді Черкаської області на 2017 - 2020 роки   

Доповідає: 

Зеленський 

Максим Васильович 

- начальник управління у справах сім’ї, молоді та 

спорту облдержадміністрації  

 10. Про хід виконання рішення обласної ради від 25.06.2015 № 41-4/VI 

"Про обласну програму підтримки закладів вищої освіти Черкаської області на 

2015 - 2019 роки"  

Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і науки 

облдержадміністрації 
 

 11. Про внесення змін у додаток до Обласної програми підтримки закладів 

вищої освіти Черкаської області на 2015 - 2019 роки  
Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і науки 

облдержадміністрації 
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 12. Про внесення змін до рішення обласної ради від 15.05.2014 № 31-46/VІ 

"Про встановлення щорічної Всеукраїнської літературної премії імені Василя 

Симоненка"  
Доповідає: 

Товстопят 

Людмила Миколаївна 
 

- в. о. директора Департаменту культури та 

взаємозв’язків з громадськістю 

облдержадміністрації 
 

 13. Про внесення змін до Положення про обласну премію імені Данила 

Нарбута  

Доповідає: 

Товстопят 

Людмила Миколаївна 
 

- в. о. директора Департаменту культури та 

взаємозв’язків з громадськістю 

облдержадміністрації 
 

 14. Про внесення змін до рішення обласної ради від 30.10.2001 № 22-6 

"Про обласну краєзнавчу премію імені Михайла Максимовича"  

Доповідає: 

Товстопят 

Людмила Миколаївна 
 

- в. о. директора Департаменту культури та 

взаємозв’язків з громадськістю 

облдержадміністрації 
 

 15. Про призначення персональної стипендії народній артистці України 

Крижанівській Т. М.  

Доповідає: 

Товстопят 

Людмила Миколаївна 
 

- в. о. директора Департаменту культури та 

взаємозв’язків з громадськістю 

облдержадміністрації 
 

 16. Про хід виконання  рішення обласної ради від 18.12.2018  № 28-22/VIІ 

"Про громадську організацію "Футбольний клуб "Черкащина – Академія" 

Доповідає: 

Зеленський 

Максим Васильович 
 

- начальник управління у справах сім’ї, молоді 

та спорту облдержадміністрації  

 17. Про надання дозволу комунальному навчальному закладу 

«Черкаський обласний інститут післядипломної освіти педагогічних 

працівників Черкаської обласної ради» на передачу в оренду майна  

Доповідає: 

Петров 

Віталій Олександрович 
 

- начальник управління майном виконавчого 

апарату обласної ради  

 18. Про утворення робочої групи з вивчення питання створення та 

функціонування музею діючої історичної залізничної техніки на базі депо 

Цвіткове  

Доповідає: 

Доманський  

Володимир Миколайович 
 

- голова постійної комісії 
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 19. Про хід виконання  у 2018 році рішення обласної ради від 19.02.2016 

№ 3-20/VIІ "Про Програму правової освіти населення  Черкаської області  на 

2016 - 2020 роки"  

Доповідає: 

Чабан 

Світлана Олександрівна  

 

- начальник управління реєстрації нормативно 

правових актів правової роботи та правової освіти 

Головного територіального управління юстиції в 

Черкаській області 
 

 20. Про хід виконання  рішення обласної ради від 21.09.20185 № 24-52/VIІ 

"Про програму розвитку туризму в Черкаській області  на 2018 -2020 роки" за 

підсумками 2018 року  

 Доповідає: 

Стеценко  

Василь Борисович 

- заступник директора начальник – управління 

інвестицій, міжнародного співробітництва та 

регуляторної політики Департаменту 

регіонального розвитку облдержадміністрації 
 
 

21. Про хід виконання рішення обласної ради від 21.08.2015 №42-5/VI 

"Про обласну Програму розвитку паліативної допомоги на 2015 - 2020 роки"   

Доповідає: 

Кошова 

Лариса Миколаївна 

- заступник  начальника управління –  начальника 

відділу організації надання медичної допомоги 

дорослому населенню,  матерям та дітям охорони 

здоров'я облдержадміністрації 
 

22. Про хід виконання програми впровадження у навчально-виховний 

процес інформаційно-комунікаційних технологій "Сто відсотків"на період до 

2021 року  

Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і науки 

облдержадміністрації 
 

23. Про хід виконання у 2018 році рішення обласної ради від  24.03.2017  

№ 13-2/VIІ  "Про Програму підтримки української мови в Черкаській області на 

2017 - 2020 роки"   

Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і науки 

облдержадміністрації 
 

24. Про хід виконання рішення обласної ради від 14.12.2011 № 10-3/VІ 

"Про обласну програму підвищення якості шкільної природничо-математичної 

освіти на період до 2021 року"   

Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і науки 

облдержадміністрації 
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25. Про хід виконання рішення обласної ради від 14.12.2011 № 10-1/VІ 

"Про обласну програму розвитку дошкільної освіти на період до 2022 року" (зі 

змінами)   

Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і науки 

облдержадміністрації 
 

26. Про хід виконання рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-2/VІІ 

"Про обласну цільову програму "Інноваційні школи Черкащини" на період до 

2020 року"    

Доповідає: 

Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і науки 

облдержадміністрації 
 

 27. Про діяльність комунальної установи Черкаської обласної ради 

"Черкаський обласний центр фізичного здоров’я населення "Спорт для всіх" 

Доповідають: 

Зеленський 

Максим Васильович 
 

- начальник управління у справах сім’ї, молоді 

та спорту облдержадміністрації  

Волошин 

Олександр Олександрович 

- в. о. директора комунальної установи 

Черкаської обласної ради "Черкаський 

обласний центр фізичного здоров’я населення 

"Спорт для всіх" 

Голосування за порядок денний: 

"За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

1.СЛУХАЛИ: 

Бреус О.В., яка поінформувала, що ректорат Черкаського державного 

технологічного університету звертається з проханням клопотати перед 

Верховною Радою України щодо нагородження Грамотою Верховної Ради 

України ректора Черкаського державного технологічного університету         

Григора О. О. та зазначила,  що з даного питання підготовлено відповідний 

проект рішення обласної ради. 
 

Проект рішення, додаткові матеріали додаються. 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради "Про клопотання щодо 

нагородження Грамотою Верховної Ради України Григора О. О." та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
   

Висновок додається. 
 

Голосування: 

"За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

2. СЛУХАЛИ: 

  Сімушну О. І., яка звернувся з проханням клопотати перед Верховною 

Радою України щодо присудження щорічної  Премії  Верховної Ради України 

http://www.udau.edu.ua/ua/staff/spivrobitniki/karpenko-viktor-petrovich.html
http://www.udau.edu.ua/ua/staff/spivrobitniki/karpenko-viktor-petrovich.html
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Петренко Л. М. та відмітила, що завідувач Родниківським дошкільним 

навчальним закладом "Роднічок" ясла-садочок комбінованого типу 

Родниківської сільської ради Уманського району Петренко Л. М.  має високу  

науково-теоретичну та методичну підготовку, освітній процес у закладі 

здійснюється з використанням інноваційних методик, програм розвитку дітей, 

новітніх технологій на основі досягнень сучасної педагогіки, психології, який 

спрямований на реформування системи дошкільної освіти.  Багато уваги 

приділяється матеріально-технічному забезпеченню закладу, покращено умови 

перебування дітей, матеріальна база щороку поновлюється ігровими модулями, 

сучасним обладнанням, навчально-методичною літературою. Петренко Л. М.  

за багаторічну плідну працю нагороджена медаллю "За заслуги в галузі освіти і 

науки" різноманітними грамотами, бере активну участь в громадському житті 

села, неодноразово обиралась депутатом сільської ради. 
 

Проект рішення, додаткові матеріали додаються. 
 

ВИРІШИЛИ:  

підтримати проект рішення обласної ради "Про присудження           

Петренко Л. М. щорічної Премії  Верховної Ради України " та рекомендувати 

до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

"За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Стеценко В. Б., який поінформував про проект рішення обласної ради 

"Про звіт за 2018 рік із проведення моніторингу виконання Плану реалізації 

Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 - 2020 роки" та зазначив, 

що звіт підготовлений на основі інформаційних даних, статистичних та 

фінансових показників, наданих підрозділами Департаменту регіонального 

розвитку обласної державної адміністрації. 
 

Проект рішення додається.  
 

 

ВИРІШИЛИ: 

підтримати проект рішення обласної ради "Про звіт за 2018 рік із 

проведення моніторингу виконання Плану реалізації Стратегії розвитку 

Черкаської області на період 2018 - 2020 роки" та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається.  
 

Голосування: 

"За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 
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4. СЛУХАЛИ:   

Стеценко В. Б., який поінформував про проект рішення обласної ради 

"Про розроблення Стратегії розвитку Черкаської області на період до 2027 року 

та планів її реалізації".  
 

Проект  рішення додається. 

ВИРІШИЛИ:  

підтримати проект рішення обласної ради "Про розроблення Стратегії 

розвитку Черкаської області на період до 2027 року та планів її реалізації" та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

"За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 
 

5. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М.В., який поінформував про хід виконання у 2018 році  

заходів Програми розвитку фізичної культури і спорту в області на 2016 - 2020 

роки, затвердженої  рішенням обласної ради від 07.10.2016 № 9-4/VIІ. 
 

Інформація додається. 
 

ВИРІШИЛИ:  

 інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 07.10.2016  

№ 9-4/VIІ "Про Програму розвитку фізичної культури і спорту в області на 

2016 - 2020 роки" взяти до відома та продовжити контроль за його виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

"За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 
 

6. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М.В., який поінформував що проектом рішення обласної 

ради "Про внесення змін до рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-4/VIІ 

"Про програму розвитку фізичної культури і спорту в області на 2016 - 2020 

роки" пропонується програму викласти у новій редакції. Зазначив , що в новій 

редакції Програми передбачено заходи  із організації та здійснення 

антидопінгового контролю, створення умов для соціальної реабілітації людей з 

інвалідністю, підготовки спортсменів для виступів на всеукраїнських та 

міжнародних рівнях. Коротко поінформував про зміст проекту Програми.  

Проект рішення додається. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради "Про внесення змін до 

рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-4/VIІ "Про програму розвитку 

фізичної культури і спорту в області на 2016 - 2020 роки" та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування:"За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 
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7. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М.В., який поінформував про проект рішення обласної ради 

"Про  внесення змін у додаток до обласної Програми оздоровлення та 

відпочинку дітей на 2016 - 2020 роки" та зазначив, що даним рішенням 

пропонується доповнити пункт 15 "Заходи Програми" словами "рідних дітей 

батьків-вихователів або прийомних батьків, які проживають в одному дитячому 

будинку сімейного типу або в одній прийомній сім’ї; дітей, взятих на облік 

службами у справах дітей як таких, що перебувають у складних життєвих 

обставинах". 
 

Проект рішення додається. 
 

ВИРІШИЛИ:  підтримати проект рішення обласної ради "Про  внесення змін у 

додаток до обласної Програми оздоровлення та відпочинку дітей на 2016 - 2020 

роки" та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

8. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М.В., який поінформував про хід виконання рішення 

обласної ради від 02.03.2017 № 12-2/VIІ "Про Програму національно-

патріотичного виховання дітей та молоді Черкаської області на 2017 - 2020 

роки" 

Інформація додається. 
 

ВИРІШИЛИ:  інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

02.03.2017 № 12-2/VIІ "Про Програму національно-патріотичного виховання 

дітей та молоді Черкаської області на 2017 - 2020 роки" взяти до відома та 

продовжити контроль за його виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

9. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М.В., який поінформував про проект рішення обласної ради 

Про внесення змін у додаток 2 до програми національно-патріотичного 

виховання дітей та молоді Черкаської області на 2017 - 2020 роки та  зазначив, 

що даним рішенням пропонується доповнити розділ 4 "Співпраця органів 

державної влади та органів місцевого самоврядування з громадськими 

об’єднаннями за напрямками національно-патріотичного виховання дітей та 

молоді" позицією 4.15 такого змісту: Забезпечити реалізацію національно-

патріотичної програми для дітей та молоді "Котигорошко". 
 

Проект рішення додається. 
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ВИСТУПИЛИ: 

 Журило А.М., з короткою інформацією про мету національно-

патріотичної програми для дітей та молоді "Котигорошко". 
 

ВИРІШИЛИ:  підтримати проект рішення обласної ради "Про внесення змін у 

додаток 2 до програми національно-патріотичного виховання дітей та молоді 

Черкаської області на 2017 - 2020 роки" та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

10. СЛУХАЛИ: 

 Сімушну О. І., яка поінформувала  про хід виконання у 2018 році  заходів 

програми підтримки закладів вищої освіти Черкаської області на 2015 - 2019 

роки (зі змінами) затвердженої рішенням обласної ради від 25.06.2015                

№ 41-4/VI. 
 

Інформація та проект рішення  додаються. 
 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 25.06.2015  

№ 41-4/VI "Про обласну програму підтримки закладів вищої освіти Черкаської 

області на 2015 - 2019 роки" (зі змінами) взяти до відома. 

2. Підтримати проект рішення обласної ради "Про хід виконання рішення 

обласної ради від 25.06.2015 № 41-4/VI "Про обласну програму підтримки 

закладів вищої освіти Черкаської області на 2015 - 2019 роки" та рекомендувати 

до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

11. СЛУХАЛИ: 

 Сімушну О. І., яка поінформувала  про  проект рішення обласної ради 

"Про внесення змін у додаток до Обласної програми підтримки закладів вищої 

освіти Черкаської області на 2015 - 2019 роки" та зазначила, що змінами 

доповнюється додаток до Обласної програми двома пунктами, а саме: 

пунктом 98 "Капітальний ремонт навчального корпусу №9 Уманського 

національного університету садівництва". 

та пунктом 99 "Ремонт покрівлі навчального корпусу №1 Черкаського 

державного бізнес коледжу".  

Також у графі 4 пункту 93 додатку цифри "2018" змінюються на "2019". 
 

Проект рішення додається. 

 
 

http://www.udau.edu.ua/ua/staff/spivrobitniki/karpenko-viktor-petrovich.html
http://www.udau.edu.ua/ua/staff/spivrobitniki/karpenko-viktor-petrovich.html
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ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради "Про внесення змін у 

додаток до Обласної програми підтримки закладів вищої освіти Черкаської 

області на 2015 - 2019 роки" та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

12. СЛУХАЛИ: 

Товстопят  Л.М.,  яка поінформувала про  проект рішення обласної ради 

"Про внесення змін до рішення обласної ради від 15.05.2014 №31-46/VІ "Про 

встановлення щорічної Всеукраїнської літературної премії імені Василя 

Симоненка" та зазначила, що змінами збільшується розмір щорічної 

Всеукраїнської літературної премії імені Василя Симоненка у номінаціях: "За 

кращу першу поетичну збірку" – у розмірі 20000 грн та "За кращий художній 

твір" – у розмірі 30000 грн.  

Також затверджується новий склад конкурсної комісії з присудження 

Всеукраїнської літературної премії імені Василя Симоненка. 
 

Проект рішення додається. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради "Про внесення змін до 

рішення обласної ради від 15.05.2014 №31-46/VІ "Про встановлення щорічної 

Всеукраїнської літературної премії імені Василя Симоненка" та рекомендувати 

до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

13. СЛУХАЛИ: 

Товстопят  Л.М.,  яка поінформувала про  проект рішення обласної ради 

"Про внесення змін до Положення про обласну премію імені Данила Нарбута" 

та зазначила, що зміни стосуються пункту 7 Положення, який викладається у 

такій редакції: 

"7. Для проведення конкурсу на здобуття премії Черкаською обласною 

радою створюється комісія, засідання якої вважається правомочним при 

наявності більше половини її складу. " 
 

Проект рішення додається. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради "Про внесення змін до 

Положення про обласну премію імені Данила Нарбута" та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування:   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 
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14. СЛУХАЛИ: 

Товстопят  Л.М.,  яка поінформувала про  проект рішення обласної ради 

"Про внесення змін до рішення обласної ради від 30.10.2001 №22-6 "Про 

обласну краєзнавчу премію імені Михайла Максимовича" та зазначила, що 

пропонується встановити:  

премії у розмірі 15 000 гривень за видання краєзнавчої літератури та 

премію у розмірі 15 000 гривень за активну участь організації роботи музеїв, 

створених у складі підприємств, установ, організацій, навчальних закладів; 

приведено у відповідність до чинних назв назви відповідного 

структурного підрозділу облдержадміністрації та профільної постійної комісії 

обласної ради; 

уточнено перелік необхідних для конкурсу документів та затверджується 

новий склад конкурсної комісії. 
 

Проект рішення додається. 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Доманський В.М., який запропонував Департаменту культури та 

взаємозвʼязків громадськістю Черкаської обласної державної адміністрації 

запрошувати на засідання конкурсної комісії з присудження обласної 

краєзнавчої премії імені Михайла Максимовича членів постійної комісії 

обласної ради з питань освіти, науки, культури, молодіжної політики та спорту. 

Озірний О.А., який вніс пропозицію, щодо участі членів постійної комісії 

обласної ради з питань освіти, науки, культури, молодіжної політики та спорту 

у всіх конкурсних комісіях з присудження обласних премій. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради "Про внесення змін до 

рішення обласної ради від 30.10.2001 № 22-6 "Про обласну краєзнавчу премію 

імені Михайла Максимовича" та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

 

15. СЛУХАЛИ: 

Товстопят  Л.М.,  яка поінформувала про  проект рішення обласної ради 

"Про призначення персональної стипендії народній артистці України 

Крижанівській Т. М.". та зазначила, що враховуючи вагомий особистий внесок 

у розвиток культури Черкащини, багаторічне виконання професійних 

обов’язків, високий професіоналізм пропонується призначити персональну 

стипендію народній артистці України Крижанівській Т. М., у сумі 1000 грн.  

щомісячно. 
 

Проект рішення додається. 
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ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради "Про призначення 

персональної стипендії народній артистці України      Крижанівській Т. М." та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

16. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М.В., який поінформував про хід виконання рішення 

обласної ради від 18.12.2018 № 28-22/VIІ "Про громадську організацію 

"Футбольний клуб "Черкащина – Академія" та зазначив, що обласною 

державною адміністрацією надіслано офіційний запит на виконавчі комітети 

міст обласного значення щодо пошуку  можливості базування команди майстрів 

"Черкащина – Академія" на території одного з міст обласного значення 

Черкаської області. У відповідь на офіційний запит тільки виконавчий комітет 

Черкаської міської ради не заперечує  щодо базування команди майстрів 

"Черкащина – Академія", а саме: проведення ігор ІІ ліги Чемпіонатів України 

серед професійних команд. 

Задля вирішення питання  об’єднання  майна та активів комунального 

закладу "Обласна спеціалізована дитячо-юнацька спортивна школа 

олімпійського резерву" Черкаської обласної ради та Академії "Всеукраїнський 

центр футболу і футзалу "Черкащина" були надіслані відповідні запити. У 

відповіді "Обласної спеціалізованої дитячо-юнацької спортивної школи 

олімпійського резерву" зазначено, що комунальний заклад не вбачає 

необхідність об’єднання тому, що немає необхідної матеріально-технічної бази 

і це об’єднання  якісно не вплине на рівень підготовки спортсменів. Відповіді 

від  Академії "Всеукраїнський центр футболу і футзалу "Черкащина" на запит  

не надійшло. 
 

Інформація додається. 
 

Доманський В.М., який поінформував про лист депутата обласної ради 

Лашкула В.Г. щодо розгляду питання "Про хід виконання Рішення ХХVIІІ сесії 

сьомого скликання Черкаської обласної ради № 28-22/VIІ "Про громадську 

організацію "Футбольний клуб "Черкащина – Академія" та додаткові заходи по 

збереженню команди майстрів Черкаської області в статусі учасника 

Чемпіонату України серед професійних команд" та зазначив, що у разі 

надходження відповідного проекту рішення пропозиція депутата буде 

розглянута. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1.  Інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

18.12.2018 № 28-22/VIІ "Про громадську організацію "Футбольний клуб 

"Черкащина – Академія" взяти до відома. 

2. Рекомендувати депутатам при розгляді питання "Про хід виконання 

рішення Черкаської обласної ради від 18.12.2018 № 28-22/VIІ "Про громадську 
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організацію "Футбольний клуб "Черкащина – Академія" інформацію 

управління у справах сім’ї, молоді та спорту облдержадміністрації взяти до 

відома, внести відповідний проект рішення  на розгляд обласній раді. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

17. СЛУХАЛИ: 

Петрова В.О., який поінформував про проект рішення обласної ради "Про 

надання дозволу комунальному навчальному закладу "Черкаський обласний 

інститут післядипломної освіти педагогічних працівників Черкаської обласної 

ради" на передачу в оренду майна" та  зазначив, що даним рішенням 

пропонується надати дозвіл комунальному навчальному закладу "Черкаський 

обласний інститут післядипломної освіти педагогічних працівників Черкаської 

обласної ради" на передачу в оренду комунальному закладу "Черкаський 

обласний центр роботи з обдарованими дітьми Черкаської обласної ради" 

комплексу санаторію-профілакторію "Мрія" (будівля готелю, їдальня, гараж) 

загальною площею 2 868,2 кв.м. за адресою: м. Черкаси, вул. Смілянська, 132, 

для організації оздоровлення дітей працівників освіти у літній період, терміном 

із 10.06.2019 до 14.08.2019 включно, з орендною платою 1 грн у рік. 
 

Проект рішення додається. 

 

ВИРІШИЛИ:  підтримати проект рішення обласної ради "Про надання дозволу 

комунальному навчальному закладу "Черкаський обласний інститут 

післядипломної освіти педагогічних працівників Черкаської обласної ради" на 

передачу в оренду майна" та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

18. СЛУХАЛИ: 

Доманського В.М.., який поінформував про проект рішення обласної ради 

"Про утворення робочої групи з вивчення питання створення та 

функціонування музею діючої історичної залізничної техніки на базі депо 

Цвіткове" та зазначив, що до складу  робочої групи було запропоновано від 

постійної комісії обласної ради з питань освіти, науки, культури, молодіжної 

політики та спорту депутата обласної ради Озірного Олексія Антоновича. 

 Контроль за виконанням рішення покладається на постійні комісії обласної 

ради з питань розвитку інфраструктури та житлово-комунального господарства 

та з питань освіти, науки, культури, молодіжної політики та спорту. 

Проект рішення додається. 
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ВИРІШИЛИ:  підтримати проект рішення обласної ради "Про утворення 

робочої групи з вивчення питання створення та функціонування музею діючої 

історичної залізничної техніки на базі депо Цвіткове" та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

19. СЛУХАЛИ: 

Чабан С.О., яка поінформувала про  хід виконання  у 2018 році  заходів 

Програми  правової освіти населення  Черкаської області  на 2016 - 2020 роки 

затвердженої рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-20/VIІ.  
 

Інформація додається. 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання  рішення обласної ради від 

19.02.2016 № 3-20/VIІ "Про Програму правової освіти населення  Черкаської 

області  на 2016 - 2020 роки" взяти до відома та продовжити контроль за  його 

виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

20. СЛУХАЛИ: 

Стеценко В.Б., який поінформував про  хід виконання  у 2018 році заходів  

програми розвитку туризму в Черкаській області  на 2018 -2020 роки, 

затвердженої  рішення обласної ради від 21.09.2018 № 24-52/VIІ. 

 

Інформація додається. 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання  рішення обласної ради від 

21.09.2018 № 24-52/VIІ "Про програму розвитку туризму в Черкаській області  

на 2018 -2020 роки" взяти до відома та продовжити контроль за  його 

виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

21. СЛУХАЛИ: 

Кошову Л. М., яка поінформувала  про виконання заходів обласної 

Програми розвитку паліативної допомоги на 2015 - 2020 роки", затвердженої 

рішенням обласної ради від 21.08.2015 №42-5/VI, та зазначила, що в області 

паліативна допомога пацієнтам надається в умовах центру паліативної 

допомоги на базі комунального некомерційного підприємства "Черкаський 
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обласний онкологічний диспансер Черкаської обласної ради",  де функціонує 18 

ліжок, з яких 2 – дитячі. Також, на вториннму рівня функціонують 71 ліжко, які 

виконують функцію "паліативних" в м. Черкаси (15 ліжок),  

м. Умань (10 ліжок), Городищенському (20 ліжок), Смілянському (10 ліжок), 

Черкаському (6 ліжок) та Чорнобаївському (10 ліжок) районах, на яких 

протягом 2018 року отримали медичну допомогу 1071 пацієнт. 

На базі Другої Черкаської міської лікарні відновного лікування функціонує 

виїзна консультативна служба з надання паліативної допомоги вдома, з 

власним автотранспортом. В штаті є завідувач, лікар паліативної допомоги, 

лікар-психотерапевт, медична сестра та молодша медична сестра по догляду за 

пацієнтами, водій. 

У 2018 році паліативної допомоги потребувало 1 288 жителів області, з 

яких 96 діти.  
 

Інформація  додається. 
 

ВИСТУПИЛИ: 

 Тарасенко В.П., який звернув увагу на малий відсоток виконання заходів  

програми за останні роки та запропонував управлінню охорони здоров’я 

облдержадміністрації при підготовці нової програми передбачити заходи, які 

можливо  виконати в короткі терміни. 
 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

21.08.2015 №42-5/VI "Про обласну Програму розвитку паліативної допомоги на 

2015 - 2020 роки" взяти до відома та продовжити контроль за  його виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

22. СЛУХАЛИ: 

Сімушну О.І., яка поінформувала  про  хід виконання програми 

впровадження у навчально-виховний процес інформаційно-комунікаційних 

технологій "Сто відсотків" на період до 2021 року та зазначила, що у закладах 

загальної середньої освіти області за рахунок різних джерел фінансування 

встановлено 14 990 комп'ютерів, у тому числі 842 навчальні комп'ютерні 

комплекси.  До мережі Інтернет мають доступ 575 закладів загальної середньої 

освіти, у тому числі 5 навчально-реабілітаційних центрів, що становить 100 %, 

у тому числі 333 (59,5 %) до швидкісного. Створено власні сайти у 547 (94,5 %) 

закладах загальної середньої освіти області. 
 

Інформація  додається. 
 

ВИСТУПИЛИ: 

 Тарасенко В.П., який звернув увагу на те, що насьогодні  в області тільки 

два постачальника послуг Інтернет мають ліцензії  та запропонував 

управлінням освіти і науки та охорони здоров’я облдержадміністрації  довести 

дану інформацію до керівників бюджетних закладів та взяти під особистий 
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контроль процес підключення до мережі Інтернет освітніх та медичних 

закладів.  
 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання програми впровадження у 

навчально-виховний процес інформаційно-комунікаційних технологій "Сто 

відсотків" на період до 2021 року взяти до відома та продовжити контроль за  її 

виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

23. СЛУХАЛИ: 

Сімушну О.І., яка поінформувала  про хід виконання у 2018 році заходів 

Програми підтримки української мови в Черкаській області на 2017 - 2020 роки 

затвердженої рішення обласної ради від  24.03.2017 № 13-2/VIІ  та зазначила, 

що заходи спрямовані передусім на підтримку й розвиток наявних громадських 

ініціатив, наукових, творчих, журналістських починань, націлених на 

відродження і популяризацію народної української культури.  
 

Інформація  додається. 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від  

24.03.2017 № 13-2/VIІ "Про Програму підтримки української мови в Черкаській 

області на 2017 - 2020 роки" взяти до відома та продовжити контроль за  його 

виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

24. СЛУХАЛИ: 

Сімушну О.І., яка поінформувала про хід виконання рішення обласної 

ради від 14.12.2011 №10-3/VІ "Про обласну програму підвищення якості 

шкільної природничо-математичної освіти на період до 2021 року" та 

зазначила, що природничо-математична освіта області представлена різними 

рівнями навчання: стандартним, поглибленим та профільним. У 2018 році в 

усіх 603 функціонуючих закладах загальноосвітньої середньої освіти   згідно з 

освітніми програмами вивчаються предмети природничо - математичного 

циклу. 
 

Інформація  додається. 
 

ВИСТУПИЛИ: 

 Тарасенко В.П., який звернув увагу на відсоток співфінансування по 

програмі та зауважив на те, що тільки одиниці мають можливості придбати 

обладнання за рахунок програми запропонував вивчити можливість змінити 

умови участі у програмі. 
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 Доманський В.М., запропонував управлінню освіти і науки 

облдержадміністрації більше залучати до цієї програми об’єднані територіальні 

громади.  

Тарасенко В.П., запропонував управлінню освіти і науки 

облдержадміністрації більш активніше популяризувати обласну програму 

підвищення якості шкільної природничо-математичної освіти, доводити до всіх 

її переваги та можливості, чим більше буде учасників, тим  вигідніші будуть 

умови для закупівлі.  
 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

14.12.2011 №10-3/VІ "Про обласну програму підвищення якості шкільної 

природничо-математичної освіти на період до 2021 року"  взяти до відома 

та продовжити контроль за  його виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

25. СЛУХАЛИ: 

Сімушну О.І., яка поінформувала  про хід виконання рішення обласної 

ради від 14.12.2011 № 10-1/VІ "Про обласну програму розвитку дошкільної 

освіти на період до 2022 року" (зі змінами) та зазначила, що  в області 

функціонує 642 заклади дошкільної освіти, у тому числі у містах - 177, 

сільській місцевості - 465; з них 209 навчально-виховних комплексів де 

здобувають дошкільну освіту 41 080 дітей. Діє 2 заклади приватної форми 

власності. 

Усіма формами дошкільної освіти, охоплено 99% дітей віком від 3 до 6 (7) 

років (місто - 99 %, село - 99 %).  

Діти п'ятирічного віку охоплені дошкільною освітою стовідсотково. 
 

Інформація  додається. 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

14.12.2011  № 10-1/VІ "Про обласну програму розвитку дошкільної освіти на 

період до 2022 року" (зі змінами) взяти до відома та продовжити контроль за  

його виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

26. СЛУХАЛИ: 

Сімушну О.І., яка поінформувала  про хід виконання рішення обласної 

ради від 07.10.2016 № 9-2/VІІ "Про обласну цільову програму "Інноваційні 

школи Черкащини" на період до 2020 року" та зазначила, що 19 інноваційних 

шкіл за рахунок обласного бюджету оснащено мульмедійними засобами 

навчання з лінгафонним програмним забезпеченням. У 2018 році на інноваційні 
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школи використано 41,4 млн. грн., зокрема, з обласного бюджету - 7,6 млн. 

грн., з місцевих бюджетів - 25,5 млн. грн., з інших джерел - 8.2 млн. грн. 
 

Інформація  додається. 
 

ВИРІШИЛИ: інформацію хід виконання рішення обласної ради від 07.10.2016               

№ 9-2/VІІ "Про обласну цільову програму "Інноваційні школи Черкащини" на 

період до 2020 року" взяти до відома та продовжити контроль за його 

виконанням. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: 

                   "За" - 4 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

27. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М.В., який поінформував про діяльність комунальної 

установи Черкаської обласної ради "Черкаський обласний центр фізичного 

здоров’я населення "Спорт для всіх" та ознайомив з основними завданнями, 

функціями, фінансовими витратами центру. Також розповів про фізкультурно-

масові заходи серед населення,  проведені центром у 2019 році, та ознайомив з 

штатним розписом та планом роботи центру на 2019 рік. 
 

Інформація додається. 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Тарасенко В.П., звернувся з запитанням до начальника управління у 

справах сім’ї, молоді та спорту облдержадміністрації чи повинен даний 

підрозділ працювати в області. 

Зеленського М.В., відповідаючи на запитання зазначив що серед завдань 

центру є:  

забезпечення проведення та організація обласних масових фізкультурно-

спортивних заходів за місцем проживання серед ветеранського руху області; 

забезпечення підготовки та проведення заходів з фізичної культури  

і спорту обласного значення серед спортсменів-ветеранів; 

забезпечення підготовки та участь спортсменів-ветеранів у спортивних 

заходах всеукраїнського рівня з олімпійських та не олімпійських видів спорту. 

Також обласний центр фізичного здоров’я населення "Спорт для всіх" 

надає допомогу військоматам при проведенні заходів з підготовки призовної 

молоді та інших спортивних заходів.  

Доманський В.М., висловив побажання, щоб більшість спортивних 

заходів які проводяться центром проходили в районних центрах, а не в             

місті. 

Тарасенко В.П., запропонував начальнику управління у справах сім’ї, 

молоді та спорту облдержадміністрації спільно з виконуючим обов’язки 

директора комунальної установи Черкаської обласної ради "Черкаський 

обласний центр фізичного здоров’я населення "Спорт для всіх" розробити на 

рік конкретні заходи направлені на досягнення мети яка ставиться перед 

центром. 
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Озірний О.А., який зауважив, що ветеранським спортом ніхто не 

опікується та  запропонував керівнику центру не розпорошувати свою 

діяльність, а займатися тільки цим напрямком. 

Доманський В.М. відмітив, що штатним розписом центу передбачено 

залучення до роботи двох ветеранів АТО які будуть займатися ветеранським 

спортом.  

Тарасенко В.П., зазначив що враховуючи те, депутати підтримують 

подальше функціонування обласного центру фізичного здоров’я населення 

"Спорт для всіх" обласна рада оголосить конкурс на посаду директора та 

рекомендував  виконуючому обов’язки директора, якщо він буде брати участь у 

конкурсі розробити  конкретні заходи направлені на досягнення мети яка 

ставиться перед центром та презентувати їх члена конкурсної комісії. 
 

Висновки та рекомендації з цього питання комісією не приймалися. 

 

СЛУХАЛИ: 

Озірного О.А., який звернувся до членів постійної комісії та до 

заступника управління освіти і науки облдержадміністрації щодо вирішення 

питання технічного огляду автобусів які задіяні в галузі освіти.  

Сімушну О.І., яка зазначила що згідно з інформацією, надісланою 

органами управління освітою райдержадміністрацій, об'єднаних територіальних 

громад, утримання та технічне обслуговування шкільних автобусів 

здійснюється відповідно до вимог чинного законодавства та затверджених 

регіональних програм. Кожен автобус проходить технічний огляд в установах, 

що мають відповідну ліцензію (два рази на рік), щоденний технічний огляд 

(механіками тих же автотранспортних та сільськогосподарських підприємств), 

про що свідчать протоколи перевірки технічного стану транспортних засобів. 

Також, Сімушна О.І. надала інформацію про технічне обслуговування та 

ремонт шкільних автобусів, що здійснюють відповідні установи області. 
 

Інформація додається. 

 

 

Голова постійної комісії                                                               В. Доманський 

 

 

Секретар  постійної  комісії                                                         О. Ковбоша 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



20 
 

Додаток 

Список запрошених  

на засідання постійної комісії   

1. Бреус  

Ольга Володимирівна 

- начальник організаційного відділу виконавчого 

апарату обласної ради 

2. Волошин 

Олександр Олександрович 

- виконуючий обов’язки директора комунальної 

установи Черкаської обласної ради 

«Черкаський обласний центр фізичного 

здоров’я населення «Спорт для всіх» 

3. Григор  

Олег Олександрович  

-  ректор Черкаського державного 

технологічного університету 

4. Журило  

Анатолій Мефодійович 

- голова громадської організації «Дитяче 

громадське об’єднання «Туристсько-

краєзнавчий клуб «Альта» 

5. Зеленський 

Максим Васильович  

- начальник управління у справах сім’ї, молоді 

та спорту облдержадміністрації  

7. Кошова 

Лариса Миколаївна 

- заступник  начальника управління охорони 

здоров'я облдержадміністрації 
 

8. Ланських 

Євген Володимирович  

- перший проректор Черкаського державного 

технологічного університету 

9. Лашкул (не зявився) 

Володимир Григорович 

- депутат обласної ради 

10. Петренко 

Любов Миколаївна 

- завідувач Родниківським дошкільним 

навчальним закладом «Роднічок» ясла-садочок 

комбінованого типу Родниківської сільської 

ради Уманського району 

11. Петров 

Віталій Олександрович 

 

- начальник управління майном обласної 

комунальної власності виконавчого апарату 

обласної ради 

12. Стеценко  

Василь Борисович 
 

- заступник директора Департаменту 

регіонального розвитку облдержадміністрації 
 

13. Сімушна 

Оксана Іванівна 

- заступник начальника управління освіти і 

науки облдержадміністрації 
 

14. Товстопят 

Людмила Миколаївна 

- виконуючий обов’язки  директора 

Департаменту культури та взаємозв’язків з 

громадськістю облдержадміністрації  

15. Чабан 

Світлана Олександрівна  

 

- начальник управління реєстрації нормативно 

правових актів правової роботи та правової 

освіти Головного територіального управління 

юстиції в Черкаській області 

16.  Чепурна                              

Наталія Миколаївна 

- ректор Черкаського обласного інституту 

післядипломної освіти педагогічних 

працівників Черкаської обласної ради 

 

http://oipopp.ed-sp.net/?q=node/12631
http://oipopp.ed-sp.net/?q=node/12631
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